
  

 

 

                                                                                    

 שבת שלום!

 שיר אור / רחל שפירא
 בכל אחד יש אור שהוא שלו בלבד.

 ואור כמו שלו אין לאף אחד.
 לפעמים נכבה לו, אך תמיד קיים.

 זוהי חובתו לגלות אותו.
 להאיר את העולם.

 לא כל אחד מודע לאור שבתוכו,
 שהוא צריך לשמור עליו ולטפחו.

 אם יתן ממנו לחבר או זר,איש לא ייפגע.
 אור באור ייגע.

 העולם כולו ייזהר.

 וגם בך יש אור שהוא שלך בלבד.
 ואור כמו שלך אין לאף אחד.
 זהו מקור הכוח שבכם קיים.

 זהו סוד נשמכתכם.
 זהו סגולתכם.

  להאיר את העולם.

 2422עלון    alonafikim@afikim.org.il 2222בדצמבר  2ב “ח כסלו תשפ“כ

 א. צילום: שגיא בן יצחק“פסטיבל האור, חנוכה תשפ
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 האור שבחצר
 בכוח מעשינו יבקע האור".לפני שנים רבות מאוד הסתיימה אחת מתהלוכות הלפידים באפיקים בסיסמת אש: "

סיסמה מאוד בומבסטית אבל לא מקרית. אני זוכרת שכבר התלבטתי בשאלה הזאת האם היום סיסמא שכזאת 
                                                                                    יכלה להוביל תהלוכה באפיקים. אני חושבת שלא.                                                                                   

נראה שלהורינו, חברי הקיבוץ הוותיקים, היו אמונה ואור גדול וחזק שהאיר להם את הדרך והוביל אותם 
לקראת המטרות, אותן הציבו לעצמם, וכיוון אותם במעשיהם וכך הם הרגישו : "בכוח המעשים יבקע האור."  
מה שאי אפשר לומר היום על המציאות בקיבוץ. יותר ויותר עולה ומקננת התחושה שלמרות שיש אורות רבים 
הדולקים בחצר, רבים מאיתנו רואים צללים ומתקשים להבחין ולהודות שישנן גם פינות של אור שאורן בוקע 

בכוח מעשים, רק שאנחנו נמשכים לפעמים בעבותות של קסם לפינות החשוכות. השאלה  מדוע? במה או במי זה 
           תלוי?                                                                                                                        

האור הוא אחד מסמליה של המסורת, ולפיד אש, מעצם מהותו, נמסר מיד ליד. לאחרונה אצלנו הוא מתקשה 
לעשות את הדרך והוא נופל לא פעם ולא פעמיים במסירה ובהעברה כי היד המקבלת והיד המוסרת לא נפגשות.     

מסתבר שאורות רבים מרצדים בחצר, לעתים הם כבים ונדלקים, וחסרה התחושה החד משמעית לאן הם 
מובילים. או שמא כן יש אור אבל הוא פשוט אחר, בעל גוונים שונים?  עמום יותר ופחות ברור, או זוהר מדי 

 ומסנוור ביעדים אליו הוא מוביל  ולא כולם רואים אותו.

ואם נחזור למציאות, נזכיר רק, שלימים פסקו תהלוכות הלפידים, עם כתובות אש ובלעדיהן, ותכנים אחרים 
                                                                 ואופי אחר החליפו אותם בצד הדלקת הנרות המשפחתית והקהילתית.                                                                    

חג החנוכה יישאר תמיד חג האורים, חג המשובח במראותיו, קולותיו וטעמיו ואנחנו נשתלב איש איש במסגרת 
החג אותה יבחר לעצמו, ומי יודע, אולי אורות  חנוכה יציתו את האורות שבתוכנו ויאחדו ביניהם ואז ייתכן יהיה 

בכוח מעשינו יבקע לארגן תהלוכה, או לכתוב כתובת גדולה ויפה בחדר האכילה מתוך אמונה. ובה יהיה כתוב: 
 של אפיקים. מה יהיה? בחנוכה הבא אולי נדע...  D.N.A-"....כי זה בעצם זה היה ההאור

 חג שמח!
עפרה                                                        

 אסיפת קיבוץ

 50:11בשעה   5...1.5ביום ראשון 
 במועדון עינב

 
 בסדר היום:

תכנית עבודה ותקציב קהילה 
 ..1.לשנת 

 
 

בשידור חי  022*** האסיפה תשודר בערוץ 
 ותוקלט. 

 כניסה תתאפשר עם תו ירוק בלבד***

 מפגש שולחנות עגולים 

   1:11.בשעה   .115ביום ראשון 
 במועדון עינב

 
 בנושא:

 תכנית רב שנתית וחלוקת כספים
 

השעה מיועדת להורים לילדים. 
 השתתפותכם חשובה ומשמעותית. 

 
 נשמח לראותכם, 

 יו"ר ועד הנהלה  -אמיר רומנו
 מנכ"ל קהילה -וקורן רביב
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 ר ועד ההנהלה“דבר יו
 חברות וחברים שלום,

 ,"ימי החנוכה, חנוכת מקדשנו
 בגיל ובשמחה ממלאים את ליבנו

 לילה ויום סביבונינו ייסוב
 ..".סופגניות נאכל בם לרוב

כבכל שנה, חג החנוכה נמהל אצלנו בימים של הכרעות, אסיפות, ישיבות, תוכניות עבודה לשנה הבאה עלינו 
לטובה, סיכומי שנה ועוד. חג החנוכה מאפשר לנו לעצור מהמרוץ, לומר חג שמח, להדליק נרות עם הילדים 

והמשפחה, לאכול סופגניות ולביבות, למלא את ליבנו בשמחה וגיל ולהנות מהאור והשפע של חיינו. החג מביא 
אתו גם אירועים מקומיים משלנו, עם מסורת ארוכת שנים ולצידם חידושים רבים, כאן המקום לומר תודה 

 לנורית ולצוותי התרבות העוסקים במלאכה.

אנו מעוניינים להביא לכדי סיום  תהליכים רבים  2222במהלך החודש הקרוב ובמהלך הרבעון הראשון של שנת 
 שעסקנו בהם בשנה האחרונה.

השנה, קורן והנהלת הקהילה לקחו צעד אחד נוסף קדימה והציגו  -..1.תכנית עבודה ותקציב לשנת  •
לוועד ההנהלה ולחברים תכנית עבודה מפורטת עם מטרות, יעדים ומשימות לצד התקציב הפיננסי. אישור 

התוכנית המפורטת באסיפה ובקלפי תאפשר לכל חבר לעקוב ביתר קלות אחר ביצוע המשימות ויבטיח 
 1122122החברים מוזמנים לאסיפה שתתקיים ביום ראשון לוועד ההנהלה יכולת משופרת לביצוע בקרה. 

 במועדון עינב. 20:22בשעה 

אחד הנושאים המדוברים ביותר "על המדרכות"  -תכנית עבודה רב שנתית ושימושים לכספי אפימילק •
ובכלל, הוא נושא זה. חברים רבים מגיעים אלי עם אמירות כגון: שמענו ש..., אמרו לי שככה וככה ועוד 

ועוד. ועדי ההנהלה של המגזר העסקי והקיבוץ באמצעות חברת "אביב", מנהלים תהליך סדור ומובנה 
שבמהלכו מתקיימות ישיבות רבות, נערכים דיונים, מתקיימות פגישות עם חברים במרוכז )שולחנות 
עגולים( ובקבוצות קטנות, וכל אלו משוקללים לכדי הצעות החלטה שיגיעו לישיבה משותפת של ועדי 

שנקבעה ליום . לאחר קבלת החלטה בוועדי ההנהלה הנושא יגיע לאסיפה 2222ההנהלה באמצע דצמבר 
החומרים וההצעות יועברו לחברים לעיון מבעוד בחדר האכילה )אנא סמנו ביומנים(.  20122122רביעי 
 מועד.

בערב, נקיים  22:22, לאחר האסיפה לאישור תכנית העבודה והתקציב, בשעה 1122122ביום ראשון הקרוב 
לחברים, הורים לילדים קטנים. מוזמנים כבר היום לשריין  במועדון עינב מפגש נוסף של שולחנות עגולים

בייביסיטר ולהגיע. חברים נוספים המעוניינים לשמוע ולקחת חלק במפגש מוזמנים ליצור איתי קשר 
ולהירשם. כמו כן, במהלך השבועות הקרובים נמשיך לקיים פגישות בנושא זה עד למועד האסיפה. 

בהזדמנות זו אני שב ומזמין חברים לפנות אלי באופן אישי, לקבוע פגישה ולקבל מידע אמין, בצורה ישירה 
 וללא מתווכים.

לפני סיום אני רוצה לומר תודה גדולה לתמי הלחמי שניהלה את אסיפות הקיבוץ בשלוש השנים )ועוד קצת( 
האחרונות. ביום ראשון הקרוב, תמי תנהל את האסיפה ולאחר מכן, עד לבחירת יו"ר אסיפה חדש, ינוהלו 

 האסיפות על ידי אחד מחברי הוועד )אלי שמשון ואנוכי(.

 

 חג חנוכה שמח ומלא אור לכל בית אפיקים.
 אמיר רומנו
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 “בימים ההם בזמן הזה”

 דרישת שלום מהארכיון: מה התפרסם בעלונים ובמסיבות חג החנוכה בשנים עברו?
 דף מידע שיצא מידי יומיים בעריכת המזכיר עמיקם אסם.“, אפיקומן“מתוך ה -5801חנוכה 

 
 מאכלי חנוכה

 הקשר בין חנוכה לבין חובת הדיאטה אינו מקרי... כי אינו קיים!
מצווה לאכול בחג החנוכה מאכלים שמנים שהם גם משמינים... אך בשעה שמדובר  -מסיבות אלה או אחרות 

 במצווה מי שם לבו לכגון זה.
 

 וכך מגישה לנו איריס ניר מתכון לסופגניות:
 קילוגרם קמח )כדי שיהיה ממה לאפות(. 2 -
 כוס סוכר )שיהיה מתוק( 412 -
 חלמונים )של ביצים כמובן( 2 -
 ביצים שלמות )עם חלמונים ועם חלבונים( 2 -
 ליטר חלב )בקר( 212 -
 

 לחמם את החלב לטמפרטורה פושרת. לערבב עם השמרים והסוכר. להניח לתפוח.
 לערבב את הביצים, הווניל והברנדי כולל השמרים.

 להוסיף את הקמח. ללוש לבצק רך וחלק.
 שעות. 4-2שעה, או במקרר  212-להתפיח כ

 לרדד, לקרוץ לעיגולים ולהתפיח שוב.
 לטגן בשמן עמוק חם אבל לא רותח. 

 אפשר להזריק ריבה ולבזוק סוכר.
 בתיאבון!

 גרם שמרים )שיתפח( 02 -
 קורט מלח )לטעם( -
 כפות קוניאק )פיקנטי( 2 -
 טיפות וניל )לפי הטעם( -

 משולחן הקליטה

 ראשית, איחולי חג אורים שמח לכולם.

תחום הקליטה הינו אור משמעותי בחיינו באפיקים, וכל משפחה המצטרפת אלינו מהווה נר נוסף 
 המשפחות שלנו. בחנוכיית

 משפחות חדשות, שהשתתפו בקול הקורא האחרון: 1בית -בימים אלה, הצטרפו למשפחות גן

מידן, אורה ודור עתיר וטל ויוסי מאירי שזכו בהגרלת הקול הקורא  ברכות לשרון קסלר, יניב אסם, ליהיא ואיתי
 בית.-במגרשים בגן

  משפחות מידן, עתיר ומאירי נכנסות למסלול קליטה ויגיעו לקלפי בקרוב.

כחלק מתהליך ההתמקצעות והתאמת הצרכים, עברו לאחרונה חברות צוות ועדת קבלה סדנת ריענון בנושא עריכת 
  ראיון למשפחות הנמצאות בתהליך קליטה.

 תודה לצוות ועדת הקבלה על השתתפות פעילה ורצינית וליונת פינסקי אשר העבירה את הסדנה.

במקביל, אנחנו ממשיכים בתהליכים נוספים שיאפשרו קליטה של משפחות במסלולים שונים, על מנת שכמה 
 שיותר משפחות יהפכו לחלק ממשפחת קיבוץ אפיקים.

  וישנם תהליכים המתארכים ונתקלים במורכבות כזו או אחרת. לא הכל פשוט

 יצליח בכך גם אם זה לוקח יותר זמן מהצפוי. -אך המטרה שלנו היא שמי שרוצה להיות חלק ממשפחת אפיקים

 עמית גל אסם, קליטה
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 תחום הגמלאים באפיקים
תחום הגמלאים באפיקים זכה לאורך השנים לתשומת לב מירבית כל מי שעסק בתחום נתן לו את הגוון האישי 

 שלו.

 אסנת בר מסיימת את תפקידה לאחר אין ספור שנים של מסירות, התמדה, חמלה ואהבה.

 נכנסתי לתפקיד שמהווה נדבך נוסף לתפקידי במיצוי זכויות ופנסיה.
 אני מקווה לשרת את הציבור כמיטב יכולתי מזווית הראיה שלי.

בכוונתי לשמור על קשר רציף עם המטפלים הזרים באפיקים, ועם בני המשפחה, במיוחד עם אלו שאין להם 
משפחות באפיקים, אני אהיה אוזן קשבת ומקשרת עם המוסדות במצבים המצריכים זאת. בחנוכה נציין ביחד 

 את חגי החורף של המטפלים מרחבי העולם ונודה להם על הטיפול המסור בוותיקים.
בכוונתי להרחיב את פעילויות התרבות לוותיקים, לעבות את התוכן במועדון יום ב' במפגשים מעניינים, משחקי 

 שולחן וחברה, הרצאות ועוד.

מתפקידי לאתר חברים הנזקקים לגמלת סיעוד מביטוח לאומי ולעזור להם למצות את זכויותיהם עד תום. 
חברים המרגישים שעליהם להוריד מהלך, ואולי הגיע הזמן להיעזר במישהו ולו רק חלקית, שעה ביום או כמה 

בשביל זה חסכתם כל החיים ושילמתם דמי ביטוח לאומי, בכדי שכשצריך עזרה, תקבלו אותה  -שעות בשבוע
 בקלות לא כחסד אלא כי מגיע לכם! אל תהססו לפנות אלי ונסדיר כל מה שצריך.

 המנקה בבתי המבוגרים –בין השאר אני מארגנת את יומנה של סונדס 
החבר פטור מהוצאות נלוות של המנקה כמו נסיעות, ביטוח חופשות וכד', מי ₪,  222 –שעות  2עלות ניקיון של כ 

 שמעוניין להיכנס לסבב מוזמן לפנות אלי.

אני מקווה לראות את כולם, לזהות צרכים מיוחדים, במיוחד של בודדים וחברים שכבר לא בשיא הכושר ולעזור 
עירית פורת  –בביטחון ושלווה יחד עם הצוות שעומד לרשותכם בתחום   4-לכם כמיטב יכולתי לצלוח את הגיל ה
 אורית רויטמן, רן גולדברג ונדיה פיק.

 

 חנוכה שמח ומלא אור 
 סילבי פרידמן
 מיצוי זכויות ופנסיה 

 אני רוצה להקדיש את הנר הרביעי לבריאות

 לבריאותם של הדיירים, לבריאותם של  בני המשפחה ולבריאות עובדי בית אשלים ומשפחותיהם.
... והלאה ... בזכות 1,4,0כמו שצלחנו בגבורה את הגלים הקודמים של הקורונה נצלח גם את הגלים הבאים 

 מסירות העובדים, בזכות משמעת הדיירים והמשפחות.
 חג חנוכה הוא גם חג הגבורה. לא פעם אני חושבת שדווקא בגיל המבוגר כשכבר אין כוחות, 

אנחנו נזקקים לכוחות יש מאין, לניסים של ממש  -הבריאות לא משהו
בכדי להצליח להתגבר על קשיים שמביא איתו הגיל, ובמיוחד מי שעובר 

לבית משפחתי, ככל שיהיה מחבק ומכיל. קושי של עזיבת בית, 
התמודדות עם סביבה חדשה, סדר יום שונה, אוכל שונה, מיטה אחרת, 

 הכול שונה! וגם מחלה או ניתוח שהביאו אתכם לכאן.
אז מי שעומד בכל אלו, הם הדיירים. הם הגיבורים ולכבודם נרים היום 

 את את נס הגבורה!

 חג שמח!
 עירית פורת, 

 מנהלת אגף בריאות ורווחה
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 מתוך ישיבת ועדת תכנון:
 . ע חדשה“. התחלת תהליך של תכנון תב5

 ע החדשה תכלול כמה פרטים חשובים:“התב

 מעבר בית ספר מחוץ לגדרא. 

בעבר היה תכנון שבית הספר יישאר בשטח הקיבוץ, אבל בשנה האחרונה הבנו שהשארת בית הספר בתוך שטח 
הקיבוץ הוא תהליך מורכב מול המנהל, מבצע שלא בטוח שהציבור מעונין בו כי מדובר בגריעת שטח מהמשבצת של 
הקיבוץ, ולכן הקיבוץ פנה למציאת פתרון חלופי. הפתרון שהוצע הוא הקמת בית ספר חדש בשטח החקלאי של בית 

זרע, צפונית לגן הממשיכים. שטח זה מקובל על בית זרע ומקובל על המועצה. נקווה שזה יעבור את כל האישורים 
 בדרך, עם ההבנה הברורה שאנחנו רוצים את הטוב ביותר לנו ולילדנו ולכן חשוב שבית הספר יישאר קרוב אלינו.

 הוספת שטח התרחבות עתידי לקיבוץ אפיקים ב.

ע החדשה אנו מעוניינים להסדיר שטח התרחבות “כרגע לאפיקים אין שטחי התרחבות לשכונות עתידיות ובתב
 לעתיד הקיבוץ.

במערב )שטח ששייך לבית זרע( ודרום )שטח ‘( האפשרויות העומדות לפנינו הם בצפון )שטח ששייך לדגניה א
 חקלאי ששייך לאפיקים(.

ע היא לדרוש מקסימום שטח התרחבות ללא צורך בהחלפת שטחים עם קיבוצים אחרים כדי לא “מטרתנו בתב
בית לכיוון הרפת, כשבמקביל נתחיל תהליך של -לעכב תהליכים. כרגע נרחיב את הקו הכחול דרומית לשכונת גן

 חשיבה תכנונית על פתרונות הפרדה בין השכונה לרפת כדי למנוע ריחות.
 שטח ההתרחבות כולל גם את פינוי הבית ספר מתוך הקיבוץ והפיכת אזור בית הספר לאזור מגורים חדש.

 

 צווי הריסה –. חניות מקורות .

קיבלנו פניה מפקח המועצה לגבי חניות מקורות שהוקמו על ידי חברים ותושבים לאורך כביש המערכת. החניות 
הנ"ל הוקמו בשנים האחרונות ללא אישור. ע"פ תקנון התב"ע ישנו פירוט של מה מותר ומה אסור בנושא החניות, 

 ע.“והחניות הקיימות אינן עומדות בתקנון התב

החברים  -פקח המועצה הגיש לנו דרישה לפינוי מידי של החניות המקורות. לפי דבריו אם החניות לא יפונו בהקדם 
 והתושבים בעלי החניות המקורות יקבלו מהמועצה צווי הריסה מנהליים וישאו בהוצאות ההריסה. 

 כל האמור נוגע גם לחניות המסומנות כשמורות, מלבד חניות נכים שסומנו באישור.

 

 . הזזת פח האקונומיה1דחסנית1

 הרבה שואלים אותי מתי יזוז פח האקונומיה ולאן בדיוק?
כבר הרבה זמן ישנה חשיבה להזיז את הפח מהכניסה הראשית למבני ציבור, הפח מסריח, לא אסתטי ולא מכבד 

 לכניסת קיבוץ. השטח הייעודי של הפח הוא מאחורי המטבח, היכן שעמדו הדקלים הגבוהים. 
האם הפח ימשיך להסריח ולנזול כמו היום? אז מקווים שלא כי היום כבר יש תקנים מחמירים ופח כזה מחויב 

 להיות בתוך חדר סגור עם מיזוג אויר כדי שריח ונוזלים לא ידלפו החוצה.
 כרגע ועדת תכנון ממתינה להצגת תוכנית המעבר של הפח על ידי המגזר העסקי. 

 

 . מועדון לחבר4

 נעשה דיון בעבר על ה"מועדון לחבר" שיש כיום לאפיקים, שאינו מאובזר או מונגש כמו שצריך.
מועדון עינב יושב בשטח שמיועד לחינוך והמבנה עצמו מיועד לחזור להיות גן אם וכאשר יצטרכו. בעבר נעשתה 

חשיבה שכשנצטרך את הגן נעביר את המועדון למרפסת הפנימית שבין שני החדרי אוכל, אך מעבר כזה דורש 
השקעה רבה שכרגע אין לנו את התקציב לכך. כאשר הקהילה מדברת על מועדון לחבר היא מתכוונת לאירועים 

 שקטים כמו ישיבות, אסיפות, הרצאות ותערוכות שמיועדות לקהילה בלבד.

לאחר דיון חוזר עם המגזר העסקי על מה אפשר לעשות עם המרפסת הפנימית ומה מותר לנו לעשות עם השטח הזה 
 מול המנהל , הוחלט כרגע להשאיר אותו כמו שהוא ובינתיים מועדון עינב יישאר כמועדון לחבר.

 חג שמח!
 אורית דומוביץ
 מנהלת ועדת תכונון
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 עדכון חיסוני קורונה לילדים בעמק 
 במרפאה האזורית עמק הירדן ללקוחות קופ"ח כללית.

 ובכפוף להזמנת תור לחיסון, יתקיימו חיסוני קורונה לילדים בימים:  2.22.2222-החל מה
  22.22-20.22ראשון 
 22.22-20.22חמישי 

 22.22-22.22חיסונים למבוגרים במרפאה האזורית יתקיימו רק בימי שלישי שעות 

 שימו לב: לא ניתן להגיע לחיסון ילדים ללא תור!
 .וגם לא ניתן להגיע לחיסון מבוגרים בשעות חיסוני הילדים

 *2022-הזמנת תורים לחיסון באתר כללית אונליין או ב

 רק בריאות 
 בריאות, מ.א. עמק הירדן -אגף קהילה  -זהר יחיאלי 

 כיצד לכוון את הטיימר של הדוּד החשמלי
   לחברים ולתושבים שהותקן להם שעון שבת לדוד החשמל, מצורף תרשים הסבר על הטיימר.

 4.81571-14בכל בעיה 1 שאלה ניתן לפנות למשרד בינוי ותשתיות. טלפון: 
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 אגף בינוי תשתיות וחשמל -ריאיון עם איציק כהן על תחום אחריותו 
 
 מה משך אותך לתפקיד? .1

)החלפתי את מוטי ‘ אורות חשמל’לאחר שסיימתי לעבוד באפימילק, מילאתי באופן חלקי תפקיד של מנהל 
קומרוב(. במסגרת זו עשיתי הכרות עם המתחם של בינוי ותשתיות. באפימילק, כל תשומת לבי הייתה בארגון, 

שאר ענייני הקהילה  היו רחוקים ממני. כאשר נוצרה הזדמנות ותפקיד מנהל בינוי ותשתיות התפנה, הוצע לי 
 לקחת על עצמי את התפקיד, ניגשתי למכרז ואחרי תהליך נבחרתי ומשם התחלתי.

 
 . איך הייתה הכניסה לתפקיד? .

תפקיד מנהל בינוי ותשתיות הוא תפקיד מאתגר הדורש ידע מקצועי רב במגוון תחומים, ניהול קבלנים, הפעלת 
עובדים, ניהול תקציבים, מתן שירות זמין ועוד. את הידע המקצועי בתחום אני מרחיב בימים אלו, בקורסים  של 
פיקוח בנייה וקריאת תוכנית בניין של מרכז הבניה הישראלי. במסגרת התפקיד הקודם ניהלתי קבלנים, הוצאתי 
מכרזים, וניהלתי תקציבים ועובדים, כך שהייתה השקה מסוימת בין שני התפקידים שעזרה לי להיכנס לתפקיד 

 בצורה טובה יותר. 
 
 . אילו שיתופי פעולה יש לבינוי ותשתיות עם ענפים אחרים?1

מחלקת בינוי ותשתיות אחראית על התחומים הבאים: משק מים חמים, מים קרים, ביוב, אינסטלציה, חשמליה, 
, תחזוקת מבנים, גז, מדרכות, חניות ועוד. במהלך העבודה המשותף יש ממשק עם ענפים רבים: HOTאינטרנט, 

 אפיקים, נכסי אפיקים, נוי, וענפי החקלאות השונים. -משרד תיכנון כמובן, נדל"ן, סלולרי 
ועם אורות חשמל שם אנחנו מתנהלים כ "מחלק היסטורי" עובדים לפי חוקי חברת החשמל והרגולטור, יש 

פעמים בשנה, שם מוצגים התקציב ותוכנית ההשקעות של אורות חשמל ומה שמאושר  2-דירקטוריון שמתכנס כ
שם קורה בשטח. ויש ומפגשים פרטניים עם הצוות של אורות חשמל שאול תירוש ובועז אריאלי, שעוסקים 

 בשיפור תשתיות החשמל בחצר .
  

 . האם נתקלת באפיקים אחרת כאשר נכנסת לתפקיד?4
דברים שרואים מכאן, לא רואים משם. כשנכנסתי לתפקידי כמנהל אגף בינוי ותשתיות נתקלתי באפיקים 

האמיתית. כוונתי למה שמתרחש בחצר בכל התחומים, הן הכלכליים והן החברתיים. מה שעזר לי לנחיתה רכה 
יותר זה היותי בעבר כחבר בוועד ההנהלה. באמצעות ההתכנסויות של הוועד הבנתי ולמדתי הלכי רוח, הקשרים, 

היררכיה, את המבנה הארגוני, וכל זה כי בעלי אגפים מעת לעת משתתפים בישיבות הוועד ומדווחים על הנעשה 
 בתחומם. נחשפתי לפרטי מידע שלא הכרתי וידעתי. 

 
 . על אילו פרויקטים גדולים עובדים עכשיו?1

ובתקווה לסיום עד  2222הפרויקט הכי גדול ומורכב הוא פרויקט דודי המים החמים אשר התחלנו אותו באפריל 
 סוף שנה זו. מחצית מבתי הקיבוץ כבר הותקנו דודים והם כבר בפעולה מלאה.

 בית" .-אני מלווה כחלק מצוות גם את פרויקט "גן
בנוסף ובמקביל, אנו מטפלים גם בפרויקטים שוטפים כמו: איטום גגות, ניקוי גגות משותפים, תחזוקת וחידוש 

 מדרכות, שיפוץ והרחבת חניות פינוי מפגעים מחצר הקיבוץ, ומתן עזרה ראשונה לכל תקלה שבתחום.
 
 . באלו סוגי קשיים אתה נתקל?5

הקושי הכי גדול הוא בחוסר תקציב ראוי ביחס לגודל הקבוץ והצרכים שלו, חלק גדול מתשתיות ישנות מאוד ויש 
 צורך להחליפן בשנים הקרובות .

קושי נוסף הוא לרצות חברים שפונים בבקשות שונות ודחופות ולא תמיד מגלים הבנה וסובלנות כלפי המצב. 
 מטרתי שהמקום יראה יותר טוב, יותר בטיחותי, יותר יפה, וזה צורך זמן וכסף.

 שירות החברים בעדיפות גבוהה ועושים את כל מה שאפשר לתת מענה טוב לחברים. –היכולת והצורך 
 
 . כיצד פועל המשרד לבינוי ותשתיות, לפי מה?7

אני עובד לפי תוכנית עבודה ולפי תקציב שאני מכין מראש לאישור של וועד ההנהלה. כל רבעון נערכת בדיקה מה 
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ל “בוצע ומה לא. כמו כן קיימת תכנית השקעות שנה קדימה שמבוצעת מתוכנית ההשקעות הכוללת מול מנכ
שנים קדימה. אם היא תאושר אפשר יהיה לערוך  1הקהילה לאחר אישור הוועד, יש גם תוכנית רחבה יותר ל 

תיעדוף של ההשקעות ולשפר מאוד את התשתיות ואת נראות החצר.                                                               
להגיע להתנהלות עצמית של החבר מול הגורמים הרשמיים והתאמה של  -מטרת יעד לדוגמה )לא אושרה עדיין( 

התשתיות בהתאם. הפרטת הגז הביתי, תשלום ישיר ל"אגודת המים" על המים הקרים. יעד נוסף עיבוד חלקה 
חדשה בבית העלמין לפי תוכנית שאושרה, הפרויקט כבר התחיל בנטיעת עצים בשטח. מתוכנן שלב ראשון של 

, החלפת מוני החשמל , בדיקת לוחות החשמל של כל בתי האב ועוד.  החלום שלי לסדר את 2222-מדרכות ב
המדרכות באפיקים לנוחות וביטחון התושבים ולהגדיל את כמות החניות בקיבוץ, שתי בעיות רציניות שנדרש 

 להם מענה דחוף.
 
 “?עזרה ראשונה”יום או שיש רק -. מה מכוון את תכנית העבודה ביום0

כמו שאמרתי, אנחנו עובדים לפי תוכניות יעד והשקעות לטווח קרוב ורחוק שהוגדרו מראש, אבל יש גם מתן 
מענה לתקלות "עזרה ראשונה". תכנית העבודה נקבעת על פי המציאות בשטח.  וגם אני עובר בקיבוץ, מצלם 

מפגעים שונים, מגדיר את הליקויים הדורשים פתרון על פי התמונות ומעביר לבעלי המקצוע. כל דבר נרשם 
 פניות של חברים, נענות במידת הצורך. -ומבוצע במוקדם או במאוחר לפי רמת הדחיפות. וכמובן ולא פחות חשוב

 
 . באילו רגעים אתה מרגיש סיפוק מהעבודה?8

כמעט כל יום. כל יום יש סדר יום ומשימות לביצוע וכשאני רואה שהן בוצעו, אפילו חלק מהם, יש לי סיפוק ואני 
מתכנן את יום המחרת. בכלל, פתרון בעיות, התגברות על ליקויים ועשייה גורמים לי לסיפוק רב. כשאני רואה 

ושומע מחברים ותושבים שנהנים ומרוצים משיפור ותחזוקת התשתיות בקיבוץ, זה גורם לי לסיפוק. גם 
 כשפונים אלי בביקורת בונה ורואים בי כתובת למענה, זה גורם לי לסיפוק.

חשוב לי לציין כי יש לי פגישות דו שבועיות עם כל האנשים שעובדים עם האגף וכל הזמן נעשית בדיקה מה נעשה 
ומה לא נעשה. יש שיטה ואני פועל על פיה. היא פרקטית לדעתי ומוחשית ומייעלת את ההתנהלות. יש לנו שיחות 

צוות  אחת לחודש בהן אני מעדכן את הצוות בכל התוכניות והמשימות, משוחחים על כל מה שרוצים בתחום 
 העיסוק שלנו. בהחלט אני רואה את התפקיד של כולנו לשרת את הציבור, אנחנו בשביל הקהילה.

לסיכום, יש עוד הרבה מה לעשות בחצר של קיבוץ אפיקים ולרווחת החברים ואני אשמח שחלק מרבי מזה יהיה 
 במשמרת שלי.

 שמעה וסיכמה עפרה

 “בימים ההם בזמן הזה”

 מה התפרסם בעלונים ובמסיבות חג החנוכה בשנים עברו? -דרישת שלום מהארכיון 
חולק שאלון במסיבת החנוכה. מעניין מה היו התשובות שנענו, ומה התשובות  5805בשנת 

 שהייתם עונים היום?
 

חבר! חברה! מלא את השאלון. אין הכרח למלא את כל השאלות, כל תשובה מוצלחת זוכה במעות 
 חנוכה לכל קבוצה.

 שאלות:
 מה היית משמן בחיי הקיבוץ שיפסיק לחרוק? -יש בידך פך שמן  א.
 מה היית מדליק? -יש בידך לפיד בוער  ב.
 מה היית בוחר? מה היית מחולל? -ניסים  4יש באפשרותך לחולל  ג.
 אילו הייתה לך אבקת חשמל מה היית מאיר? ד.
 מה היית משקם מחדש? -“ בתי מקדש”נהרסו בקיבוץ כמה  ה.
 ניתנת בידך ההזדמנות להקים נבחרת למירוץ הלפיד, במי היית בוחר? ו.
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 חנוכה תשפ"ב באפיקים -מהתרבות 
 חצי מהחג כבר מאחורינו.

 אז מה היה לנו:

, "מועדון הגימלאים" ועובדי הקהילה להדלקת נרות משותפתבבוקר התכנסנו ביחד במועדון עינב  ערב נר שני:
 שירה עם אמוצי וגם סופגנייה... הגימלאים נשארו עם קורן לשיח נעים.

 מיוחדת לחנוכה עם רינת דביר. לסדנת מדבקות חלוןאחר הצהריים נפגשנו במועדון עינב 
 ההורים נהנו מקפה ומאפה והילדים היו עסוקים ביצירה.

הנוסטלגי והמסורתי בהפקתן של איה סהר  היה-לערב היֹהחדר האוכל חיכה נעים ומזמין  ערב נר שלישי:
ועפרה בורנצוויג. אמוצי הנעים לנו את הערב בשירה ושמענו סיפורים מעניינים ומשעשעים מחברים ותושבים 

 מעשה ידיה של אורית, סופגנייה ושתיה חמה. -שסיפרו את חוויותיהם. כמו כן, נהנינו ממרק חם 

טל, ציפתה לנו במועדון עינב. -מהנה בהדרכתן של מעיין בירקנפלד ורונית מי סדנת למפיונים ערב נר רביעי:
 לאחריה יצאנו לתהלוכה ברחבי הקיבוץ שהסתיימה בהדלקת נר ברחבת מגדל המים.

 ומה עוד לפנינו:

ב"כיכר דיזנגוף" לתחילת המרוץ בליוויו  20:22ניפגש בשעה  מרוץ הלפיד! יום חמישי, ערב נר חמישי: -היום
 של ויין חי, בסופו נגיע לרחבת האמפי להדלקת נרות.

 בפואייה. מוזיקה טובה, אוירה מחשמלת ועוד... 22:42יוצא לדרך בשעה  41-51מועדון  -בערב

 תערוכת ציורים של דודו רוט.  - תערוכת "שורשים"פתיחת  ערב נר שביעי: -יום שבת
 בגלריה לאו רוט. 22:22בשעה 
רם, איה -. בהפקת צוות גיבורי העל: נעה פלס20:22מייצגי אורות ברחבי אפיקים משעה  -פסטיבל האורובערב 

 ברונטמן, עומר מנשרי, בועז מנשרי ועוד רבים וטובים שהתנדבו.-קורץ

בהפקת איילת נגר וגל בר  בעקבות המכבים" -משחק "חפש את המטמון: ערב נר שמיני )ואחרון( -יום ראשון
 בדשא המזרחי. 24:42נתן. התכנסות בשעה 

 

כפי שאפשר לראות, ימי החג עשירים בשפע של פעילויות ושל מתנדבות ומתנדבים שהתגייסו להאיר את כל ימי 
 החג. מוזמנים לבוא, להשתתף, לשמוח ולהאיר ביחד.

 .תודה גדולה לאריאל גרה על תיקון החנוכייה של בנימין מאסטרו -בנוסף לכל

 

 חג שמח ומואר לכל בית אפיקים
 נורית גת פלס, תרבות.

 א. צילום: שגיא בן יצחק“פסטיבל האור, חנוכה תשפ
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 נר שלישי של חנוכה –ערב סיפורי  "היה היה" 
כמיטב המסורת של השנים האחרונות, התכנסנו 

בחדר האוכל להדלקת נר שלישי של חנוכה. 
ההדלקה הייתה שילוב של סיפורי חברים והדלקת 

נרות. כמדי שנה , גם הפעם נבחר נושא הנושק 
חברות סיפרו על ימיהן הראשונים  0לאפיקים. 

באפיקים, על דרך הגעתן לכאן ועל התרשמותן 
וקליטתן. החברות ברובן חברות צעירות שנחשפו 
לציבור הרחב שהתכנס ואולי אף לא הכירן, אלא, 

במראה. ניכר היה שהן מתרגשות, ולא קל היה להן 
המעמד של הופעה אישית כל כך, בפני הציבור. 

אבל הן עשו זאת. ספרו בחן ובחיוך, ואפשרו לנו 
 לראות את אפיקים מבעד לעיניהן.

האווירה הייתה נעימה. אמוץ ברונטמן ליווה את 
המספרות בנגינתו ובהובלת השירה. והציבור שיתף פעולה. הבאים התכבדו במרק חם מעשי ידיה של אורית 

רויטמן. על הארגון נצחה נורית גת פלס. היה זה עוד ערב מיוחד, צנוע, מרגש כמדי שנה, בשתים עשרה השנים 
 חברים.   02 -בערב הזה, במהלך השנים ספרו כ -האחרונות . עוד עובדה מעניינת 

 

 אחד הסיפורים שסופרו בערב היה של סנדרינה שבאה אלינו מאוקראינה:
לפני ‘. בית ראשון במולדת’מאודסה שבאוקראינה. הגענו ישר לאפיקים, במסגרת  2.0.2224-עלינו לארץ ב

העלייה רק קראנו באינטרנט מה זה המקום הזה. לא ידענו ממש מה זה קיבוץ. היה ממש חם בארץ החדשה. 
באוקראינה היינו רגילים למזג אוויר אחר לגמרי. התחלנו את כל החיים שלנו מחדש. שפה שהיא חשובה 

לאנשים, בית חדש, תרבות חדשה, מסורת, חינוך בדרך שונה, גן, בית ספר, אוכל שלא רגילים לאכול, וחברים 
 חדשים. הכו הכול מחדש.

בשמחה ובאהבה גדולה קבלו אותנו בקיבוץ. מקום יפה גדול, טבע יפה, הרבה ירוק בעיניים. עצים, לימונים, 
תפוזים, קלמנטינות. כל בוקר כשיצאתי מהבית, ועליתי על האופניים היה לי חשוב מצב הרוח. חייכתי לאנשים 

ואמרתי לכל אחד בוקר טוב. רוב האנשים ענו לי וגם אם לא, זה היה בסדר, מפני שאחרי כמה פעמים גם הם 
 אמרו לי "בוקר טוב".

אני זוכרת שבפעם הראשונה שהלכנו לכלבו  זה נראה לנו כל כך רחוק ויקר מאוד, בגלל שישר העברנו את 
 השקלים לכסף של אוקראינה

מאוד הפחיד אותי כשראיתי שהילדים מסתובבים בקיבוץ בלי ההורים שלהם, נוסעים בבוקר לגן באופניים לבד. 
פחדתי לאפשר זאת לילד הקטן שלי. בגן קבלו אותנו יפה.  קבלנו עזרה בגן שקד אליו נכנס דימיד הבן הקטן. 
כולם היו כ"כ נחמדים, חייכניים, אבל לדימיד היה מאוד קשה. הוא לא ידע אף מילה בשפה העברית והיה לו 

קשה להסביר מה הוא רוצה, רק בסימנים פשוטים. לאח הגדול היה יותר קל, הוא הגיע עם ידיעת השפה 
האנגלית ועלה לכיתה ז'. דיבר עם הילדים בכיתה באנגלית. אנחנו היינו באולפן חמישה חודשים, שם למדנו 

עברית. לפני העלייה לארץ ידענו כמה מילים בעברית. באוקראינה הייתי מבקרת במרכז היהודי, שרתי שירים 
בעברית בלי להבין את משמעותן. בסך הכול היה לנו מאוד קשה בכל מקום בגלל שלא הייתה לנו היכולת לדבר. 

שוב מעבר חד. לפני רגע דברנו בשפת אם שלנו, היינו חופשיים וכאן שפה חדשה שעצרה אותנו במדינה חדשה 
 ובמקום חדש.

במשך הזמן התרגלנו לכל הדברים החדשים. עדיין לומדים את השפה העברית ומנסים לזכור את כל המילים 
 החדשות ששומעים ורואים בסביבה שלנו.

 תודה רבה לכל האנשים הטובים שפגשו אותנו בדרך, עזרו, חיבקו והבינו איך זה לא פשוט לעבור למדינה אחרת.  
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 לכבוד:
 אמיר רומנו יו"ר

 קורן רביב מנכ"ל קהילה
 וועד ההנהלה

 
 שלום

 הנדון: מוכנות המחסות והמקלטים באפיקים
 

 לאחרונה נערך תרגיל לאומי של פיקוד העורף.

זו הזדמנות לפנות אליכם, המכותבים למעלה, שזה הזמן לעשות קצת סדר במקלטים )מחסות( שנמצאים 

 מתחת לבתים ובכלל.

 גבול הצפון מתעורר וכל יום יכולה להיפתח מלחמה עם החיזבאללה וכוחותיה.

 לכן יש לטפל בנושא לפני שיהיה מאוחר!!! פשוט לבצע סדר וניקיון במקומות המחסה.

 בברכה 

 ראובן אוליאל

 קול קורא:

אנו מזמינות חברים ומשפחות או קבוצת נערים להשאיר חותם בציור  שקשור לאפיקים על קיר הביטחון 

 הקיר שרואים  מעבר לגינה שמדרום ל''כיכר המבצר''.  -שבין סביון לשעבר למקלט ממזרח לו 

 מ' שאותו תצטרך לנקות ולהכין ועליו תצייר. 2מ' על  2כל משפחה או קבוצה תקבל שטח של  .1

 עד החושך או בשבתות. 21:22-שעות העבודה יהיו אחה''צ מ .2

 זאת הזדמנות להשאיר חותם עם ציור שלכם בנושא אפיקים!

 

 פרטים והנחיות מפורטות יינתנו לנרשמים.

 22.22.22יש להירשם אצל נורית פלס גת עד תאריך 

 לווי מעשי והדרכה: אסיה לשם.



03 

 

 לידיעה

 חברות במפלגת העבודה

בשל קושי בתשלום של קיבוץ אפיקים למפלגת העבודה כל החברים שהתפקדו בחדר האוכל לפני 

 מספר שבועות אינם רשומים כחברים במפלגה.

 בדפית הקרובה ) נובמבר( יוחזר הכסף לנרשמים

 מי שמעוניין להתפקד למפלגת העבודה יעשה זאת באופן עצמאי.

 הנוער העובד חג המעלות
 חברי ותושבי אפיקים שלום

עושה  -שמי נופר, אני הקומונרית בקיבוץ
. הנוער העובד והלומדכאן שנת שירות של 

גרה בעפולה ובמקור עירניקית מהמרכז. 
כשגיליתי שנגור בעפולה מייד התעקשתי 

לגלות את הקסם  -להדריך בעמק הירדן 
החלוצי הנושן של קיבוצי ישראל, את 

העולם הנעלם של האקספירימנט 
הסוציאליסטי המשמעותי בהיסטוריה, 

  המפעל הציוני הענק.

ואכן, זכיתי להדריך באפיקים. זכיתי לגלות 
 -עולם חדש שבאמת לא חסר בו קסם 

בקהילה, במקום, בחינוך. מקום להגשים בו 
חלומות. אני כמובן הגעתי עם כמה חלומות משלי: להקים קן גדול, להשפיע על ילדים, ללמוד היסטוריה ולחוות 

מסורת ארוכת  בקיבוץ.חג מעלות להרים  -ערכים וחיים שונים ממה שהכרתי. חלום אחד כבר הספקתי להגשים
 שנים שנראית שונה לחלוטין בכל קן, ובטח בקיבוצים. 

הטקס  -. הבסיס הוא כתובות אש, וכמובן ״עליית השכבות״ 24122חג המעלות התקיים ביום שלישי שעבר, 
המסורתי לחגיגת התבגרות החניכים, ועלייתם בשכבה. חניך1ה מכל שכבה עומד ומברכך את הצעירים מהם. 

בקנים גדולים יש גם ריקודים ושירים ו׳מסכת׳. כשאמרו לי שבקיבוץ חג המעלות הוא רק הפנינג, עליית 
-השכבות וכתובת אש אחת, מייד הבנתי שאצל האפיקופניקים זה לא יעבור. הכנו ׳שבלולי׳ יוטה ושלטים אין

עבדנו על ריקודים ועל מסכת והרמנו חג מעלות ‘, ח-‘חיברנו שבלולים לרשת במרכזון ז‘, ו-‘ספור במרכזון ד
ייחודי עם תהלוכת עששיות, הפנינג וטקס שלא נופל ברמתו מאף חג בשום מקום )בתוכן. לא בהגברה לצערנו...(. 

סיימנו בכתובת אש מסורתית וגם אחת מקורית. התרגשתי לשמוע את החניכים מתעקשים לקנות חולצות 
שרוך עם ערך, דומה לאין שיעור לערכים שהתחילו את תנועה ומבקשים שאשרוך להם את השרוך האדום. 

  המקום בו גרים.
  סיימנו כמובן בפירוק מתוקתק, עם פיצת הסיום המסורתית.

 
עוד יש הרבה לאן לשאוף, ומדהים להיווכח שעומדת כאן קהילה שלמה ששמחה לדרבן ולשאוף יחד איתי. 

הורים שרק שואלים איך ניתן לעזור, ילדים שמבקשים להירשם לפעילויות, מנהלת החינוך הבלתי פורמאלי 
 שעוזרת עם כל מה שיכולנו לבקש.

של החניכים, וגם שלי. מתרגשת לגלות אילו עוד  -בשבוע שעבר זכיתי להבין שכאן באמת אכפת מחלומות
 חלומות נגשים השנה. ואפילו זכיתי לשמוע את החניכים צועקים:

  עלו והגשימו״ -״לעבודה, להגנה ולשלום 

 נופר, קומונרית הנוער העובד והלומד
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  גוריון וקשריו עם אפיקים-דוד בן
 (. 5871..5.5שנים לפטירתו של דוד בן גוריון ) 40בימים אלו, מציינים 

 גוריון עם אפיקים. -מיכלי נייר עמוסי מסמכים המתעדים את קשריו של בן .בארכיון אפיקים 
רותי ענברי היא מי שרושמת את רשימת המצאי בתיקים אלו, מקלידה, מסדרת, מתארכת, מוצאת אוצרות 

והפתעות, וגם האירה את תשומת לבי לרשימה הזו שכתב הארכיונאי ישראל חופש ושהתפרסמה בעלון אפיקים 
 . חלקים נבחרים ממנה אביא כאן:5805בשנת 

 
שהיה מזכירה הכללי של הסתדרות העובדים, עמד בראש גוריון, -דוד בן שנה להולדתו של 222( מציינים 2004השנה )

גוריון -התנועה הציונית בתקופה המכרעת בתולדותיה במאבק על הקמת המדינה, וקברניטה מאז הקמתה. בין בן
 וקיבוצנו נרקמו יחסים מיוחדים עוד לפני עלות חברינו הראשונים ארצה.

באותם הימים עשתה במוסקבה משלחת מטעם ההסתדרות, שהגיעה לשם כדי להשתתף בתערוכה החקלאית, ובה 
 "השומר הצעיר"גוריון פגישה עם חברי הנהלת תנועתנו החינוכית -ישראלי. בהזדמנות זו הייתה לבן-ביתן ארץ

גוריון -שהשתתף בפגישה הזאת מתאר אותה בהרחבה, באחד הראיונות של המכון למורשת בן . לסיה גליליברוסיה
גוריון, בדו"ח שלו על -תיאור מרשים על המסתורין וההתרגשות במפגש הזה. בןגוריון ותקופתו", -"בןעל הנושא 

 השליחות של ההסתדרות למוסקבה, כתב:
 

 "נצ"ח",]... אמש הייתה לי שיחה עם קבוצת נוער של "השומר הצעיר" )המדובר על השומר הצעיר   212212024
מייסדי אפיקים(. סיפרתי על תולדות הקבוצות, על חיי הפועלים בארץ. הציגו שאלות על הזרמים הפוליטיים, היחס 
לדת, שיטת החינוך של הפועלים, צורת הנישואין, מקצועות עבודה רצויים לארץ. על הצורך באינטליגנציה, על יחסי 

הערבים, על מצב השפה, הגיל הרצוי של העולים, פתרון שאלת חוסר העבודה וכו'. מזה זמן לא נמצאתי במסיבה 
 קשב...[.-רוח, רב-רעננה וצעירה כזאת. נוער אצילי, צמא

 
אביב על תנועת הפועלים העברית בארץ. ההרצאה תורגמה -שלנו בתל הים-בפלוגתמרצה  גוריון-דוד - 241012024

 לרוסית.
 

מתייחד באחד מחדרי פלוגתנו ומכין סקירה לקראת ועידת ההסתדרות השלישית. במלאת  גוריון-בן - 221012024
 אגרת ברכה: גוריון-בןשנתיים לקיומו שלקיבוצנו שלח 

]... תסלחו לי חברים אם אתוודה שהנני מרגיש ביום זה שמחה אישית עמוקה. וגם זה מעלה על ליבי את  - 41012024
הימים ההם במוסקבה, כשבפעם הראשונה נתגלתה לי מציאות תנועתכם ההרואית ברוסיה. אם ארצה לציין במילה 

ברוסיה, אומר נס. אני ראיתי בן אחד הניסים הנפלאים שבהיסטוריה  השומר הצעיראחת את אשר היה לי דבר 
שְמָד, לשמור על ניצוץ האלוהים -האדם ויכולתו לעמוד בפני דיכוי וגזירות-היהודית והאנושית של גודל רוח

שבאמונתו והכרתו, אשר להן לא יתכחש על אף הנגישות והרדיפות, מנותקים מכל היהדות וביחוד מארץ ישראל, 
בתוך סביבה של שמד והתכחשות מרצון ומאונס. בתוך רדיפות ומאסרים בלתי פוסקים ותחת מכבש ברזל של שלטון 

הצליח חֶבֶר צעירים ליצור ולטפח תנועת   -אשר מלבד כוח לחצו הפיסי, אין דומה לו לכוח הלחץ המוסרי והפסיכי 
בארץ, לתקומת העם העברי, לתנועה הסוציאליסטית  הפועל העברינוער עברית סוציאליסטית, הנאמנה למפעל 

 היהודית והאינטרנציונאלית...[
 

גוריון, נחלץ -, לפי קריאתו של בןאליק שומרוני - 2020
לעמוד בראש אגף הנח"ל והנוער במשרד הביטחון ומתמסר 

, אליק שומרוני]...  גוריון:-בן הגדנ"ע והנח"ל.לטיפוח 
שלא כאנשי העלייה השנייה, בא כרבים בעלייה השלישית 

מתוך תנועת נוער בגילוייה השונים. במידה רבה יש לרשום 
 לזכותו את ייסודו של נח"ל ועיצוב דמותו החלוצית...[

 
רבבה בא לחג הכ"ה של אפיקים. על כיכר -קהל - 2012

ידיים שלפניה במה גדולה ועליה מתנוססת כתובת: -רחבת
"יהיה הקיבוץ מעוז לחברת העובדים, לעם העברי במדינת 

התכנסו רבים, ביניהם ראש הממשלה, חברי  ישראל".
הנהלת הסוכנות, הוועד הפועל של ההסתדרות, נציגי 
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לפתוח  -הושמעה הקריאה  גוריון,-בןהירדן. בדברי הברכה של -התנועות הקיבוציות, סופרים ואמנים ואנשי עמק
שעריה של בריה"מ לעליית יהודים לישראל. בריה"מ הבטיחה שוויון לאומי לכל העמים היושבים בתוכה וקיימה את 

ספר משלו ואין עיתון שלו. אנו תובעים מהברית הסובייטית שתינתן -אין בית בס.ס.ס.רהבטחתה, אך לעם היהודי 
 ליהודים אשר בה, הזכות להצטרף ולהשתתף בבניין קוממותנו.

 
 :מכתב לרעיה הלוי וליובה גולניגוריון -שלח בן איתמר גולני "נפש ותהום"עם הופעת ספרו של 

העלומים -נפש והוד-ואני מתייחד עם גבורת "נפש ותהום",ערגה ויגון: -]... מלבין על שולחני ספר ספוג - 01212012
הירדן -של איתמר גולני. אחד מנערינו היקרים והאצילים, שבמרחבי האוּרָל הקר והקופא והזר, בא לפרוח בעמק

חייו הברוכים, וגופו נבלע בגלי הים בצנחו -כשהגורל העיוור קיפד אביב -הלוהט והמתנער, רק עשרים שנה מלאו לו
הלבן, נלחם בכנופיות -מתוך אווירונו, והוא כבר למוד עבודה ומאבק וקרבות, מסתער עם חבריו על משט הספר

עומד במערכה נגד צבאות הפולשים, משלים קורס של מפקד, והוא נמשך לעל, לעל, ונעשה צנחן, ובעומק  המוּפְתִי,
 נפשו הוא רואה עצמו כחוזה חזיונות, סופר ומשורר... חיזקו ואימצו. טוב להיות אבא ואמא של איתמר שכזה...[

 
גוריון ביקר אצלנו ואמר לנו שלפני יציאתו לארה"ב היה באפיקים, והוא מלא -]... בן כותב: בני אילן - 2014

התפעלות מההתקדמות הגדולה של הקיבוץ, מאז ביקורו הקודם במשק... הוא, אגב, העיר, שהילודה באפיקים 
 קטנה...[

 
קרא להגברת הילודה ולמשיכת הנוער  גוריון-בןבוועידת איחוד הקיבוצים והקבוצות שנערכה באפיקים,  - 2014

גוריון תבע מהתנועה הקיבוצית להגדיל את הילודה בקיבוצים ולהעמידה על מכסה מינימלית -העזוב לחלוציות. בן
 ועליכם למלא זה. -ילדים למשפחה. מיליון תינוקות יהודיים הושמדו במלחמת העולם השנייה  2של 

 
 .  , האין הוא מצטער על פרישתו מראשות הממשלהגוריון-בןמחברת הנוער באפיקים שאלו את  - 2012 

לא הייתי הולך.  -]... ברצון ובקיצור על שאלותיכם. אני לא מצטער על לכתי מהממשלה. אילו הצטערתי  תשובתו:
אני עובד בשדה ובדיר. המשק פה בהתחלתו. אני נמצא פה חמישה שבועות. המשק קיים שנה וחצי. מה אתם עושים? 

 מה למדתם עד היום? מדוע אין לכם שמות משפחה עבריים? ...[ 
 

 מסיבת מצב בריאותו:  אלי,השתתפותו בחתונת בנו -מתנצל על אי לצבי ברנרבמכתבו  גוריון-בן - 2212212044
בוקר, אין קיבוץ יקר לי כאפיקים, ואין איש באפיקים אחר יקר לי ואהוב עלי ממך, וחבל שלא אוכל -]...מחוץ לשדה

להיות בחתונת מיזוג גלויות של בנך. מסור לכלה ולחתן איחולי הכנים שיזכו לחיי אהבה ויצירה כל ימי חייהם ואני 
 נפשו לא תתקנא בו...[-בטוח שגם אם בנך יעלה עליך בתכונותיו הדגולות ובשאר

 
בני אילן ומנחם , צבי ברנר -כנרת", ביקרו אצלו חברינו -בטבריה במלון "גלי גוריון-בןבעת שהותו של  - 2212004

"הגד נא לי, מה ידוע לך על יהודי סוריה? מה מצבם? האם יש עוד הרבה יהודים שם?  פנה לאחרון: גוריון-לוזיה. בן
 אסור לכם להיות שקטים לגורלם, יש לעשות הכל להצלתם?".

 
ישראל -אבל בקיבוץ. אדריכלה של מדינת-השתררה דממת גוריון-בןבהתקבל הידיעה על פטירתו של  - 212212004

 לחייו. 00-וראש ממשלתה הראשון הלך לעולמו בשנת ה
 

בוקר, ברצותי לקבוע את אשר ייעשה ברכושי לאחר מותי, -משדה בן גוריון-דוד: ]... אני גוריון-מתוך צוואתו של בן
 מצווה בזה לאמור: 

מנת שישמשו מוסד לקריאה, לעיון -אביב והספרייה והנכסים שבו, על-א. אני מצווה למדינת ישראל את ביתי בתל
 ולמחקר.

מהם ימונו על ידי הממשלה ושבעת החברים  4עשר חברים, -ב. ברצוני שאותו מוסד ינוהל על ידי ועד מנהל של שלושה
 , דגני עמוס, ישראלי חיים, נצר משה, שליט משה....[ברנר צביפורת מרדכי, -אליעזר גאולה, בן-הנותרים יהיו: בן

אלו חלקים נבחרים מתוך תיעוד הקשר העמוק והמשמעותי, שנמשך לאורך שנים רבות, בין בן גוריון לחברי אפיקים, 
 וששמור אצלנו בארכיון.

 מאיה אשכנזי, ארכיון
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 המסע לטנזניה –ריאיון עם ניצן שפירא  
זו השנה השנייה שניצן שפירא מצטרפת למשלחת 
לאחת מארצות אפריקה כשהמטרה  העיקרית היא 
תרומה לאחד מבתי הספר בהיבטים שונים  ועל כך 

 בדברים שספרה ניצן:
 

 ספרי קצת על המשלחת והיעד שלה

, עמותה HELPAPPיצאתי לטנזניה עם עמותת 

שמוציאה קבוצות לאפריקה, המתמקדות בסיוע 

לבתי ספר במדינות עולם שלישי. יצאנו למשך 

חמישה עשר יום.                                                                                                 

לפני יציאת המשלחת נפגשו כל חבריה בארץ מספר 

פעמים, בהם בנינו את התוכן של הביקור וגם ערכנו 

התרמות בציבור של כספים וציוד למינהו. העמותה 

הזאת פועלת רק באמצעות תרומות, וגם אנחנו, 

ציוד לימודי ופריטי משחק כמו  -כאנשי המשלחת, מימנו את הנסיעה של עצמנו. הציוד שהותרם היה מגוון

כדורים ונדנדות, חבלים, מדליות, גביעים וגם ציוד לצביעה של הקירות, ולתיקונים כמו מקדחות, רולרים, 

שפכטלים,  בקיצור כל מה שאפשר היה להביא מהארץ. לשדה התעופה כל אחד מאיתנו הגיע עם מזוודה אישית 

ראשי משלחת.  2. בראש המשלחת עמדו 14ועד גיל  20אנשים מגיל  44ק"ג שהכיל ציוד. יצאנו  24וארגז במשקל 

 האחת עסקה בתוכן העשייה העתידית שלנו ובקשר עם הקהילה והשני התעסק בנושא השיפוצים.

 

 מה מצאתם בבית הספר של הכפר?

. ביה"ס עם תנאים קשים מכל הבחינות. קורונה"ובית ספר שנקרא  " הימובטנזניה היעד שלנו היה כפר בשם 

ילדים. מעניין לדעת, לדעתי, את מספר הילדים בכל  042נראות שהזמינה הרבה השקעה.  בבית הספר שלנו היו 

ילדים, בכיתה  42 -ידים בכיתה ופחות. בגן הילדים  42-22כיתה, שמפתיע במיוחד, אותנו שרגילים לכיתות בנות 

 .  01 -, כיתה ז'  02 -, כיתה ו' 222 -, כיתה ה' 222 -, כתה ד' 222 -, כיתה ג' 222 -ילדים, כיתה ב'  220 -א' 

בכל כיתה מלמדים שני מורים ולפעמים יש תוספת של שני סטודנטים. המקצועות הנלמדים הם אנגלית, חשבון, 

סווהילית )שפת המקום(, מדעים וגיאוגרפיה, אבל רק של המקום והסביבה שלהם. לכל ילד יש מחברת ועיפרון 

 ילדים.  4-2או עט, במקרה הטוב. ליד כל שולחן יושבים 

 

 איך התבצעה פעילותכם בביה"ס?

הפעילות שלנו בבית הספר התמקדה בחצי הראשון של היום בהעברת מערכי שיעור לכיתות בנושאים שונים 

מתוך מטרה להראות למורים דרכי הוראה אחרות. קשה להאמין, אבל המורים שם עדיין נעזרים במקלות 

למשמעת. בחצי השני של היום עסקנו בעיקר בשיפוצים של המבנים השונים בעיר ובצביעה של ביה"ס.                                       

כיתות, וצוות שיפוץ. כל יום התחלנו בבוקר בכיתות בסבב, ואחר הצהרים כולנו היינו  0-המשלחת התפצלה ל

 מגויסים לשיפוץ. 

 

 אמרת שלימדתם. אילו תכנים?

מחוץ לכפר שלהם ולטנזניה, הראנו  –התכנים שהעברנו היו בסיסיים לגמרי. גוף האדם, הגיינה, קצת גיאוגרפיה 

מפות, שירים באנגלית, וידע כללי על הנעשה בעולם. הידע שלהם הוא על טנזניה בלבד, וידע טוב. בסוף הביקור 

השארנו לבית הספר הרבה ציוד. כל ילד קיבל קלמר מלא בכלי כתיבה וציור. למורים השארנו את כל הציוד 

 הכללי לכיתה שנותר, וכן ערכות אישיות.

 

 ברור שלא הגעתם לבנות בית ספר חדש, אלא רק לשפץ

שקל. במימוש כספים אלו נעזרנו  12,222בתחום השיפוץ השתמשנו בכספי ההתרמה שנאספו בארץ, בגובה של 
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באנשי מקצוע מקומיים להחלפת הגגות השבורים, הרצפות, צביעת הקירות, החלפת השירותים, שיפוץ המטבח 

והכנת עמדות מדורה נוחות עליהם מבושל האוכל לתלמידים. מילאנו את  מלאי המזון שיספיק לתלמידים 

איש, למצב בו ביה"ס  022-לפחות למשך שנה, גם לאלו שידם אינה משגת לשלם. שינינו מצב של ברז מים אחד ל

ברזים בביה"ס ואחד ליד השירותים ועוד אחד  2מתקני מים. אחד עם  2יכול מעכשיו להנות מכמה ברזים. נבנו 

במטבח. כמו כן בנינו ספריה יפה בביה"ס, מחסן לציוד, ופינת משחקים שכללה בין השאר נדנדות, ומתקני 

. לעיתים רבות ללא מזון. עכשיו בזכות 21:42עד  0:42-נינג'ה. בכיתות אין חשמל, הילדים בביה"ס נמצאים מ

הכספים שהבאנו יש סיכוי שהילדים יזכו השנה לאוכל פעם ביום. לרוב אורז ותפא"ד מקומי. כאשר עזבנו ביה"ס 

מורים ושני מקלות.                                                                                                         2ילדים בכיתה,  222נראה יפה מאוד. אך עדיין נשארו 

התלמידים באים לביה"ס בתלבושת אחידה, בה נכללת תספורת קצוצה לבנים ולבנות כדי לשמור על טיפת 

היגיינה. בבתיהם אין מים זורמים ואת הכביסה הם עושים בנחל שזורם ליד הכפר, נחל, שלמרבה הצער, מגיעים 

 אליו גם כל השפכים.

  

 איך התרשמתם מהילדים?

למרות התנאים הקשים והחוסרים הרבים שאנחנו הבחנו בהם, הילדים שמחים, מקבלים בזרועות פתוחות, 

מחייכים שרים. אך יחד עם זאת החזק שולט, וניכרת היררכיה בקרב הילדים, המורים וההורים על פי מעמדם 

 בכפר. 

 

 אין ספק שחווית חוויה בלתי נשכחת, מה תוכלי לומר בסיכום?

מבחינתי האישית, אני קבלתי לעצמי הרבה יותר ממה שנתתי. המצברים שלי השתנו. אני רואה דברים אחרת. 

אני מגיעה יותר רגועה )לתקופה קצרה(. מבינה שזכיתי להיוולד ולגדל את ילדיי בגן עדן. כמוני גם שאר חברי 

המשלחת האחרים התמלאו ונטענו באנרגיות וכוחות חדשים ובתחושה שיכולתנו לתת בלי תמורה אין לזה 

תחליף, גם אם זה לא לאורך זמן. הלוואי והיינו גם אנחנו יכולים להיות מאושרים בחלקנו ולהעריך את מה שיש 

 לנו כפי שראינו בכפר "הימו" בטנזניה.

 סכמה עפרה
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 פינת הנוסטלגיה
 

 עדה "גן ירק" 
 

 קראנו לה עדה "גן ירק" 
 אנו דור שני לעבודה בגן הירק 

 ואחרון. )פרויקט היסטורי זכור כיום 
 למעטים בלבד(. 

 כנער עבדתי עם עדה כשאפיקים גידלה ירקות. 
 

 רוּבּד" קיצים חמים. 
 הפלפלים ירוקים.  -פתח שלושים" "

 ב"צמח" עם פחים קטפנו. 
 מיינו עגבניות, מקודם הדליה, מקודם משתלה. 

 
 רק לעיתים בלתי מזומנות 

 היתה עדה מתרוממת מהכפיפות הקומפולסיבית 
 אל שיחי העגבניות הריחניים 

 ונושאת מונולוגים דעתניים על 
 שיטות העבודה, 

 לעיתים רחוקות על פוליטיקה וספרות. 
 

 מאז המון שנים. האדמה בקביעותה. 
 פוגשים אותה בעסקי הגננות; 

 אומרים שלום ומבוכת הבדל הגיל. 
 האדמה מצמיחה ומנביטה 
 האדמה קוברת בלי נקיפה. 

 הרצאה על טיפול בעצי אגוזים 
 שמעת?!  -וכנימות מפרישות סוכר 

 לפעמים האריכה. 
 

 ייחורים נדירים היתה מטפחת בשנותיה האחרונות. 
 הרי צנועה היתה. תמהני מדוע אשה שלא לבשה 

 שלחה לילדי שרשרת כסף לבר המצווה.  -תכשיט בחייה 
 

 תמהני למה בעצם רוב האנשים 
 אוהבים כל כך את האדמה. ולא מעכשיו. 

 באלף דרכים אפשר לשמש אותה; 
 תחרוש ותתלם בכלים גדולים. 

 תשתול בערוגות ארוכות ספוגות מים. 
 במגריפה. נחיתת עלים. דרדור איצטרובלים. 

 תקלף אחר כך אגוזים 
 תבשל ריבה שקופה מענבים 

 תשמע מה עדה אומרת על ריסוס כנימות. 
 

 ערב ערב היא בחדר האכילה. 
 מספר נופי מגורים החליפה באפיקים 

 קיבוץ מרחיש וענקי. 
  -יש עצבים משותפים לבני אדם ולאדמה 

 יש שמיעות ממנה. 
 את מסיירת עדה אדלשטיין בגינות החברים, רואה אותנו מזדקנים, 

 כפופים במשחקי האדמה. איש וריבועו. 
 

 עוד שלום לך הולכת ישר, לא בלי עצבת. 
 בפנתיאון עצי הזית של ארץ ישראל הייתה גרופית בין הרבים. 

 דבוקה ומפוקחת כשעברו השועלים על פני תלמי שדה. 
 5800מיכה שפירא, 

 הביאה לעלון: מֹר שפירא 
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 ל“סיפור אישי לחנוכה על מיכאל רכס ז
 היה אבא שלי, מיכאל, קצין במילואים שהתנדב )בדגש חזק על התנדב( לחזק מעוז מול תעלת סואץ.  2040בשנת 

היו אלה ימיה הקשים של מלחמת ההתשה, והכוחות שלנו ושלהם כתשו אלה את אלה מידי יום. צה״ל ביקש 
 מקציני מילואים שמוכנים להתנדב לשירות במעוזים.

 לקצינים שהתנדבו קראו ״נמרים״ ומי שפיקד עליהם בין השאר היה האלוף שלמה )צ׳יץ׳( להט.
מעט להציק. הוא סיפר בבית שבכוונתו בחנוכה לעשות דווקא למצרים “, דווקא”אבא שלי תכופות אהב לעשות 

ולהדליק נרות חנוכה מול הפרצוף שלהם )דבר שלטעמי היה יותר מטופש ומסוכן מאמיץ(. ברור היה שכאשר 
 ידליק את הנרות, אש תופת תיפתח מהגדה המצרית.

אבל אבא היה נמר ו״דווקאאיסט״ ומי יעצור? אז הוא הכין חנוכייה מתרמילים של פגזים, והציב אותה על גדות 
 התעלה. אני, כילד בן ארבע כבר שמעתי והכרתי את הסיפור המוזר והמיוחד הזה.

 כאן סיפורו מקבל שדרוג.
באחד מימי החנוכה, כך סיפר אבא, הגיעה המשוררת נעמי שמר. אבא שלי היה מפקד המעוז )של 

 הנמרים( .וכמנהגו, ומול עיניה של המשוררת, הדליק את תרמילי הפגזים לחנוכה.
נעמי שמר התרגשה מאד, ולימים סיפרה שכשחזרה לביתה כתבה את ״שבחי מעוז״ )מעוז של חנוכה ומעוז 

 התעלה(.

 עמית רכס, בנו של מיכאל

 באפיקים(.  0)מיכאל רכס, אחיהם של דן קופפר ומיכה נחושתן, בן מחזור 
 הביאו לעלון: דורית ומיכה נחושתן.

ינוּ בַּיָ  נוּ מַדְלִיקִין, עַל הַנִסִים וְעַל הַתְשׁוּעוֹת וְעַל הַנִפְלָאוֹת, שֶׁעָשִיתָ לַאֲבוֹתֵּ רוֹת הַלָלוּ אָָֽ ם בַּזְמַן הֶֶַּה, עַל מִ הַנֵּ ים הָהֵּ
י כֹהֲנֶיךָ הַקְדוֹשִים  .יְדֵּ

ן, אֶלָא לִרְאוֹתָ  שׁ בָּהֵּ ין לָנוּ רְשׁוּת לְהִשְׁתַמֵּ ן, וְאֵּ רוֹת הַלָלוּ קֹדֶשׁ הֵּ י הָחֲנכָֻה, הַנֵּ י לְהוֹדוֹת ן בִּ וְכָל שְמוֹנַת יְמֵּ לְבָד, כְדֵּ
 )מן המקורות( .לִשְמֶךָ, עַל נִסֶיךָ וְעַל נִפְלְאוֹתֶיךָ וְעַל יְשׁוּעָתֶךָ
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 צעירים משפיעים
בתחילת החודש חולקו פרסי הצטיינות 

מטעם התק"צ לצעירים המשפיעים 
בתק"צ.                                                                   

בתם של אילנה ועמית עתיר , ים עתיר
היתה בין מקבלי הפרסים. תפקידה של 

ים הוא ראש תחום קשרי ממשל 
ומדיניות בהתאחדות הסטודנטים 
הארצית ומייסדת שותפה בקבינט 

העתיד. היא הומלצה לקבל פרס ע"י 
שלומי יחיאב, יו"ר התאחדות 

 הסטודנטים הארצית.

 וכך כתב: 
אני זוכר את הזיק שפגשתי בעיניים של ים ביום שבו היא באה להתראיין לתפקיד הדוברת שלי. ראיתי 

סטודנטית נחושה ואמביציוזית שבאה לשנות את העולם, והיה לי ברור שעוד נעשה יחד דברים גדולים. ים 
הגיעה אלי אחרי שעבדה לצד מנהיגים מהבכירים ביותר בארץ: בלשכת הנשיא לשעבר שמעון פרס ובקשרי 

החוץ של ראש הממשלה נתניהו, עם רצון עצום לייצר מציאות בידיה שלה. חלפו חמש שנים מאז וים ואני 
 חותמים יחד מסע ייחודי שביסודו זכות גדולה לפעול ולהשפיע למען ציבור הצעירים בישראל.

לאומית וים מונתה למנהלת קשרי הממשל  –מהזירה הירושלמית המקומית  גדלנו יחד לזירה הארצית 
אלף צעירים  212 –והמדיניות של התאחדות הסטודנטים הארצית. במסגרת תפקידה ים ייצגה מידי יום כ 

וצעירות אל מול כל מקבלי ההחלטות בממשלה, בכנסת ובמסגרות בינלאומיות שונות. בשנתיים המאתגרות 
ביותר שידעה ממשלת ישראל , בעיצומו של משבר פוליטי ובשיאה  של מגפת הקורונה, הובלנו יחד את המשא 

ומתן הממשלתי על חבילת הסיוע לצעירים. אל מול חוסר התפקוד הממשלתי והאתגרים הפוליטיים 
והתקציביים, הנחישות של ים והיצירתיות שלה יצרו פתרונות  יש מאין. ים יצרה מודלים חדשים של עבודה 
מול מקבלי החלטות ומיסדה שותפויות ומיזמים לאומיים חברתיים לצעירים, בין היתר: מלגות ממשלתיות 

ששילבו צעירים מחוסרי תעסוקה בסיוע חברתי עם משבר הקורונה, כספים ייעודיים שהושקעו בהכשרות 
והגדלת היצע המלגות לסטודנטים מרקע סוציו אקונומי . בין שלל המיזמים הייחודיים שהוקמו אציין את 

ה"עסק של כולנו" שחובר בין פייסבוק ישראל לסטודנטים שיצאו ממעגל העבודה. הסטודנטים זכו להכשרה 
איכותית מטובי אנשי המקצוע בתעשיית ההייטק הישראלית, ובתמורה סייעו לבעלי עסקים קטנים בפריפריה 

 להקים פלטפורמות דיגיטליות  לעבודה מרחוק.

בנושאי  מדיניות צעירים  OECD-בשנה האחרונה מונתה ים לחברה בצוות יועצים צעירים ייחודי המייעץ  ל
גלובאלית ואתגרי הדורות הבאים. יחד עם קובעי מדיניות, שגרירים וחוקרים, היא לוקחת חלק בבנייה של 

קורונה, מייעצת מניסיונה ולוקחת חלק פעיל -תוכניות הפעולה הגלובאליות למדיניות צעירים בעידן פוסט
בפורומים ובדיונים גלובאליים בנושא. המהות שבקידום מדיניות צעירים נוגעת ליכולת לראות ולהבין תהליכים 

ארוכי טווח, וים מחזיקה בידיה את היכולת הזו, קולה הוא קולו של העתיד. קידום מדיניות צעירים מחייבת 
ראייה רב דורית, יכולת לחשוב קדימה ויותר מהכול דורשת את היכולת לדעת לייצר חזון שמביט בעיניים 
פקוחות על אנשי המחר, מי שעתידים לחיות כאן ואולי טרם נולדו, ודואג לכך שזכותם לעולם בריא וראוי 

תתקיים. בימים אלו ים צפויה להרחיב את הפעילות שלה ולהצטרף להקמה של מכון מחקר ומדיניות חדש 
( אשר שואף להטמיע בישראל חשיבה ארוכת טווח בדגש על הערכות לגלי SNOמבית חברת סטארטאפ ניישן )

החדשנות הבאים ולהתפתחות תעשיית ההייטק הישראלית. נשאלתי מה צופה העתיד לים, אבל ים חיה למעשה 
את העתיד של כולנו בכל צעד וצעד בדרכה המקצועית. אני מאמין , ובעיקר מקווה, שים תמשיך לעמוד בכל 

הצמתים המרכזיים שיהפכו את העתיד )ואת ההווה( שלנו במדינה לטוב יותר. זכינו בים כנציגת הדורות הבאים 
 הטובה  ביותר שיש, וברמה אישית זכיתי בשותפה מדהימה לדרך.

 ר התאחדות הסטודנטים הישראלית“שלומי יחיאב יו
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 מה חדש בספריה
 1.5.ספרים חדשים נובמבר 

 יאלום, מרילין יאלום 1 כנרת זמורה  עניין של מוות וחיים 1 ארווין .2

 מלחמה משלו 1 אורי בר־יוסף 1 דביר .2

 למה מי זה מייקל?! 1 אליעזר שקדי 1 ידיעות .4

 אומללות שאינה מבקשת דבר 1 פטר הנדקה 1 ספרית הפועלים .2

 אדוארד היקר 1 אן נפוליטנו 1 אריה ניר .1

 וירג'ין ריבר 1 רובין קאר 1 תכלת .4

 נבוא לקחת אותך 1 דנה רוזנטל ברנדייס 1 פרטית .0

 גברים ללא נשים 1 הרוקי מורקמי 1 כנרת זמורה, כתר .0

 נשיקה צרפתית 1 קריסטין הרמל 1 הכורסא .0

 נפתלי 1 כתר-הקבוצה 1 מיכל בן .22

 צל ידו 1 חיים באר 1 עם עובד .22

 ואז היא נעלמה 1 ליסה ג'ואל 1 כנרת זמורה .22

 הפינה השקטה 1 דין קונץ 1 ידיעות .24

 הסוכנת סוניה 1 בן מקנטייר 1 תכלת .22

 נקמה מתוקה בע"מ 1 יונס יונסון 1 כתר .21

 בגינת הכלבים 1 יקיר אלקריב 1 אולימפוס .24

 עד מפתח 1 ליעד שהם 1 כנרת זמורה .20

 ארץ הפלאות 1 ג'ניפר קודי אפשטיין 1 מטר .20

 הצוות 1 דניאל סטיל 1 כנרת .20

 לקום ולהרוג 1 בארן אראל 1 כנרת, זמורה .22

 הבן האובד 1 גרג הורביץ 1 דני ספרים .22

 הנסיכה אביגיל ובית החרושת לרגשות 1 ינץ לוי.    ילדים ונוער:   .22

 ג'ק וחזיר חג המולד 1 ג'יי. קיי. רולינג

כשנכנסו יוונים להיכל, טמאו כל השמנים שבהיכל. וכשגברה יד בית חשמונאי ונצחום, בדקו ולא מצאו אלא 
פך אחד שהיה מונח בחותמו של כהן גדול שלא נטמא. ולא היה בו להדליק אלא יום אחד, ונעשה בו נס 

 ]...[ .והדליקו ממנו שמונה ימים. לשנה אחרת קבעום שמונה ימים טובים
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 "נולדת לנצח"

 לפני כמה חודשים התחלתי להתנדב בעמותה שנקראת "נולדת לנצח".

 קצת על העמותה....

חברתי, שהוקם על ידי קרן גרינבלט סגמן, על מנת להעניק תמיכה -עמותת "נולדת לנצח" הינו ארגון התנדבותי
 קהילתית למשפחות המתמודדות עם מחלת הסרטן.

המתנדבים מכינים ומביאים למשפחות אוכל ביתי ומנחם, על מנת להקל עליהם, בהיבט התזונתי, בתקופת 
ההתמודדות המורכבת עם המחלה. תמיכה זו מקלה על הורים חולים ועל הורים המטפלים בילדים חולים 

ומאפשרת להם לרכז את המשאבים ותשומת הלב בטיפולים המורכבים אותם הם עוברים. מעבר לכך, 
המשפחות מקבלות מהמתנדבים מעטפת של תמיכה, אהבה ובעיקר הבנה שהן לא לבד וחלק מקהילה דואגת 

 ותומכת.

 מתנדבים.  2,222 -ישובים וערים ברחבי הארץ ומונה כ 12 -העמותה היום פרוסה ב

כאן בעמק הירדן קיימת קבוצת מתנדבות, אך חשוב להרחיב את המעגל המתנדבים שכן מספר המשפחות שבהם 
 יש חולה סרטן הולכת וגדלה לצערנו הרב. 

 אז איך זה קורא בפועל?

פונים לקרן גרינבלט סגמן )הפרטים שלה בתחתית הדף( מקימת העמותה והיא שולחת לכם לינק לרישום חד 
 פעמי. 

ברגע שנרשמתם אתם משוייכים לקבוצת וואטסאפ שבה מתקבל המידע על התאריכים שבהם מפנקים את 
המשפחות בארוחות חמות בעמק הירדן )ממש בדומה ל"אוכל ליולדת"(. כל אחד נרשם לתאריך שמתאים לו 

 ומכין ארוחה שמתאימה למספר הנפשות במשפחה למשהו כמו יומיים. 

אם קשה לכם לנייד את האוכל לקיבוצים השכנים לנו בעמק, יש גם מתנדבים שמסיעים את האוכל אל 
 המשפחה. 

אני יכולה לספר באופן אישי שזאת תחושה מהממת ומעצימה לדעת שעזרתי בקמצוץ אפילו להרגשה של 
 משפחה1 ילדים1חולה שהם נאהבים, מוקפים ומישהו אי שם חושב עליהם, דואג להם, בישל בשבילם מכל הלב.

 717555.-111המעוניינים להצטרף אנא פנו לקרן גרינבלט סגמן בנייד או בוואסטאפ: 
 כמו כן אתם יכולים להיכנס לקבוצת הפייסבוק "נולדת לנצח".

 נעמה מאור

 מבצע הסופגניות במטבח. תמונות מהארכיון
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מתגייסים לאירוע השנתי למען הצטיידות מחלקת שיקום ילדים במרכז 
 שיקום לצפון

לפני כשנתיים החלו עבודות התשתית והבינוי 
להקמת מרכז שיקום לצפון במרכז הרפואי פדה 

פוריה כדי לתת מענה הולם לאי השוויון בתחום זה 
 בין מרכז הארץ לצפון המדינה.

 12,222בצפון קיימות רק שתי מיטות שיקום לכל 
תושבים  12,222מיטות לכל  4תושבים לעומת 

ואפס מיטות לשיקום ילדים בכל במרכז הארץ, 
. כתוצאה מכך, מטופלים ומשפחותיהם האזור

נאלצים להתנתק מביתם ומשגרת חייהם ולהרחיק 
עד למרכז הארץ, על מנת לקבל את הטיפול לו הם 
זקוקים. הקשיים המלווים מציאות זו הם הסיבה 
שבגללה רבים נאלצים בצער רב לוותר על תהליך 

 השיקום החיוני להחלמתם וחזרתם לתפקוד מלא.

לפיכך, מרכז שיקום לצפון הוא בעל חשיבות 
לאומית ממעלה ראשונה. הקמתו מהווה אבן דרך 

במפת הבריאות של מדינת ישראל בכלל ובפריפריה 
בפרט. המרכז יצמצם פערים ואי שוויון, יוביל 

 422-למהפכה רפואית, חברתית וכלכלית, יצור כ
משרות חדשות וישנה את המציאות למיליון ושלוש 

 מאות אלף תושבי הצפון.

הפרויקט קורם בימים אלה עור וגידים ונמצא 
בשלבי בינוי מתקדמים. אנחנו זקוקים לסיוע שלכם 

כשותפים לדרך, על מנת להשלים את הקמתו 
ולהעניק לתושבי הצפון הזקוקים לשיקום, את 

 הטיפול המקצועי והאיכותי ביותר תחת קורת גג אחת, וחשוב לא פחות קרוב לביתם ולבני משפחתם. 

מיטות אשפוז, אשפוז יום, בית  20ויכלול מחלקת שיקום ילדים ובה  2222מרכז השיקום צפוי להיפתח בשנת 
 ספר ואולמות טיפולים חדשניים. הצטיידות המחלקה נאמדת במאות אלפי דולרים.

 הכנסות אירוע ההתרמה השנתי הן קודש לטובת מטרה נעלה זו.
, ותכנית הערב תכלול: קוקטייל קבלת פנים, ברכות נר חמישי של חנוכה 5...5..האירוע יתקיים ביום חמישי, 

במופע מרגש במיוחד, המארחת את נרקיס וסמא שופאני ‘ תזמורת ירושלים מזרח ומערב’וקונצרט חגיגי של 
 הממחיש את הפסגות אליהן כולנו יכולות ויכולים להגיע ביחד.

 71.511.-1111  14-551.115לפרטים: עדנה לפידות, 
elapidot@pmc.gov.il 

 יחד נהפוך עוד חלום למציאות שלכם!
 ד"ר דינה קגן, מנכ"לית עמותת הידידים

 זהרה דוידאי, יו"ר עמותת הידידים

שקלים. שנתרמה ע"י החברים  554,11באפיקים נאספה תרומה של 

 והתושבים4 אגף הבריאות4 המגזר העסקי ואפימילק.
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 צורף מכתב לכל חבילה, -לקראת החג נשלחו חבילות של מתוקים ואהבה לחיילים ולמשרתי שנת השירות, כנהוג 
 אפרת קול.הפעם כתבה אותו 

 

 ,בנות ובנים אהובים

 חג חנוכה כולו ניסים וגבורות,

 מזמין להתכנס ולהתעטף בחומם של נרות

 אפיקים נר ראשון שאתכם מחבק הוא נר 

 מדי שישי בחדר אוכל לכם מחכים,

 כשאתם מגיעים הקיבוץ מואר

 מקווים שגם הבית מטעין בכם כוח לעוד אתגר,

 והגשמה הצלחהועם אתגרים עסקינן נר 

 לאן שלא תפנו, שהדרך תטיב ותלווה בחומה

 וגם אם לרגע האור מעט נחלש, מחר בוודאי יגיע אור אחר, חדש.

 , הנתינה, ההתנדבותהחברותאור 

 ידלוק בכם מבפנים ויצוק משמעות 

 קדשו אותו כמו שרק אתם יודעים

 כי אלו החברים שילכו איתכם הלאה לכל החיים,

 חשובה והרבה ותמיד, בריאותגם 

 וברקים זוהרים ומלא זיקוקים. אהבהולב מלא 

 את הלילה הקר ועוטף מפני רוח  מחמםוגם אור שפשוט 

 ושולח חיבוק ומעיל ומשהו רך עליו את הראש להניח,

 , ושל ימים של שלווה.חייםואור של 

 שיהיה בליבכם שקט ותראו תמיד את חצי הכוס המלאה

 ואחרון אחרון אור קטן שתמיד איתכם,

 על עצם היותכם. מאאור בלב של א

 שימרו על עצמכם בנים אהובים,

 שזה האור ידלוק בתוכנו בפנים....

 חג שמח מכולנו כאן באפיקים...

 בשם ההורים אפרת קול

 א. צילום: שגיא בן יצחק“פסטיבל האור, חנוכה תשפ



25 

 

 תודה

 תודה לצוות הנוי

 תודה על פרויקט גדול בהמשכים של ניקוי עצים 

 מסביב לבית של מאיה ושמעון הלמן והשכנים

 הענקתם לנו יופי, אור ובעיקר בטיחות

 משפחת הלמן

בסיפור העלייה לאלה תואר סיפור 
 מציאת עתיקות עבודייה. 

 להלן תוספת חשובה:
לפי דבריה של צפי, במציאת העתיקות היה 

שותף יחיאל עלי ז"ל שעיבד את אדמות 
אפיקים באזור, ראה עצמים לא מזוהים וקרא 
לאיזי מרימסקי שיבדוק וייתן תשובה, והשאר 

 היסטוריה.
 תודה לצפי על השיתוף!
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 בקבוץ אפיקים .עלון אפיקים הודפס בסטודיו קו 

 

 

הפתיחה ביום שבת 
 55:11בשעה  1.5...5.,

 בגלריה לאו רוט

 “שורשים”

 תערוכת ציורים 
 ורישומים 

 של דודו רוט

 התערוכה תציג מדי שבת

 .11:.51:11-5בין השעות 

 ..1..2.5-נעילה ב

 קבוצת נאמני הגלריה תציג לאורך השנה תערוכות נוספות


